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Finsko je za mě něco úplně jiného, než by člověk zpočátku čekal. Než sem odletěla tak jsem si 
pár věcích o Finech zjistila a musím říci, že jsem odjížděla s tím, že Fini jsou nekontaktní a 
stydlivý. Tohle byla ale veliká lež, kterou sem odhalila hned po prvním týdnu. Hned se nás 
ujali studenti ze spolku a vysvětlili nám všechny tradice, které se ke studiu ve Finsku pojí a jak 
celá škola funguje. 
 
Prvním bodem bude, že každá univerzita má svojí studentskou unii a studentský spolek. Unie 
fungují na vyšší úrovni, kde zajišťují slevy pro studenty v celém Finsku stejně jako u nás se o 
tyhle věci stará třeba ISIC u nich mají jak naši známou zelenou kartičku ale taky SLICE.Fi a tam 
najdete jako student slevy úplně na všechno od supermarketů přes tarify až po značkové 
obchody a restaurace. Dále mají Unie nestarost zahraniční studenty a všechny sportovní 
aktivity, které si studenti organizují sami (př: Volejbal každý čtvrtek). Studentské spolky 
fungují trochu jako z Amerických filmů mají své zástupce, kteří komunikují se školou a spolek 
si shání peníze sám pro sebe, tudíž není dotován tak jako například unie. Ve spolku dostanete 
ve Finsku ikonický overal, který má každý student po celou dobu svého studia a jsou vám 
k tomu vysvětleny pravidla jeho nošení. Na tento overal si pak našíváte nášivky za každý 
event nebo party sami a ručně. Jelikož se za eventy platí vstupní poplatky max do 5€ tak část 
jde na tyto nášivky a zbytek na provoz spolku. Z těchto důvodů mají Finové na tyto eventy 
aplikaci Kidda.app, kde najdete akce a party po celém Finsku od Helsinek až po Lapland. 
 
Druhým bodem je samotná škola. Na univerzitách je semestr rozdělen do dvou částí, v té 
první máte 4 až 5 předmětů, kterým dáváte 100 % jelikož se k nim pojí nějaká týmová práce 
nebo musíte napsat report o tom co jste se naučili přibližně po měsíci a půl uzavíráte 
předměty testy nebo prezentacemi prací. Po dokončení první půlky semestru jsou 
dvoutýdenní prázdniny a po nich se děje úplně to samé jako v první půlce, akorát se mění 
předměty. Spousta Finů má tak čas na učení, a i praxi nebo práci, jelikož toho ve škole nemají 
tolik najednou jako my v Česku. Všechno ohledně studia a praxe se sleduje v aplikaci 
TUUDOO.app. Vyučující jsou velice otevření a ochotni pomoci s čímkoliv. 
 
Třetím bodem bude určitě bydlení, ostatní Erasmus studenti a peníze. Finsko je velice drahá 
země většinou se v obchodě u potravin pod 2€ moc nedostanete maximálně u nějakého 
pečiva. Bydlení mají stejně drahé ne-li o dost levnější, než u nás v ČR což je vzhledem k jejich 
vysokým výplatám docela provokativní. Já sama bydlela na místě jménem Old Station Rauma, 
kde se jednalo o smíšené studentské bydlení. Byla to přestavěná drážní stanice a bylo nás 
tam přes dvacet studentů z celého světa. Pro mnohé to bude asi moc kontaktu, pokud je 
člověk introvert, ale rozhodně to stojí za to. 
 
Já osobně měla svůj vlastní pokoj a zbytek domu byl sdílený, a i když to zní děsivě nikdy bych 
to nevyměnila za byt jen pro sebe. Jelikož jste v zahraničí na cca 4 měsíce tak se vás samota 
týká tím, že moc Čechů nepotkáte oproti třeba Francouzům a Španělům, kteří mají 100% 
šanci že někoho ze svého státu potkají. Proto bych z osobní zkušenosti doporučila tohle 
spolubydlení má to výhodu v tom, že si opravdu najdete lidi, se kterýma žijete čtvrt/třetinu 



roku a musím říct, že k sobě přirostete ať se vám chce nebo ne. Díky téhle zkušenosti mám 
přátele po celé Evropě a cestování tak není problém. Když máte kamaráda například z Francie 
okamžitě vám ukáže úplně jinou stránku země, než která je ukazována turistům. 
 
K hodnocení Erasmu ve Finsku bych se vyjádřila následovně: 
 
Na Erasmus se jezdí studovat aspoň takhle mi to bylo vždy řečeno a je to pravda asi tak na 10 
%. Zbylých 90 % je samotná zkušenost, která se do vás navždy vryje a změní vás ve směrech, 
které by vás nenapadli. 
Finsko je jednou ze zemí kde je nejvyšší kvalita studentského života, a to díky tomu, že lidé a 
studenti tam tvoří komunity. Finové jsou velice blázniví a otevření lidé, kteří nesoudí a 
dokázal abych i říci, že mají otevřené jak srdce, tak mysl. Poznáte nové kultury jako třeba 
mentalitu Francouzů, kteří jsou velice chladní a opatrní s tím komu věří, ale jakmile se s vámi 
Francouz opravdu spřátelí máte přítele na celý život u Rakušanů se dozvíte, že si všechno nosí 
dlouho v sobě a neumějí moc rozeznávat co nechat jít a co v sobě držet, Italové především 
pak Italky jsou šílené a emočně ovládané, ale v dobrém směru. S Italy zažijete ty nejšílenější 
momenty, ale taky si s nimi můžete sednout a najednou máte terapeuta co vám pomůže 
s jakoukoliv situací.  
Co se mě týče tak se pro mě otevřel svět, změnilo se mi myšlení a posunuli se mi hranice. 
Čtyři měsíce jsem byla jako v bublině pryč od problému a stresu, který se přirozeně s životem 
doma pojí. Zprvu jsem se nechtěla vracet a jen si užívat, ale po třech měsících vám to začne 
chybět a začnete vzpomínat na domov stejně jako já na přátele, rodinu, ale hlavně na kulturu.  
Jestli máte možnost jet tak JEĎTE peníze jsou byly a budou MY nebudeme a tohle je něco co 
se prostě penězi vyvážit nedá. Tato cesta mi změnila život k lepšímu a už teď vím, že to bylo 
jedno z nejlepších rozhodnutí, co sem mohla ve svých 20 udělat. 
 
 


